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Ez a feladat óriási , mert  b izonyíto tt  tény, hogy a Gazdasági és Pénzügyi 
B izo t t ság  által hozo t t  dön tések  nagyrészét a tes tü le t  vá ltozatlanul e lfogadta.  Ezt 
a bizalmat köszönjük ,  további erő t  ad a munkánkhoz.

A b izo t tság  olyan anyagokat  is megtárgyal  ami nem kerül a K épv ise lő - tes tü le t  
elé. A vagyongazdá lkodássa l  kapcsola tban  5 millió for intig kompetenciá ja  van a 
döntésekben.  Önálló döntési  jogga l  rende lkezünk  ilyen szempontból ,  amit 
köszönünk .

Egy-ké t  számadatró l  tá jékoz ta tnám  Önöket.  1991-ben 631 millió for in t  volt  a 
bevéte lünk,  1992-ben, 1993-ban 900-900 millió, 1994-ben már elér te  az 1 milliárd 
fo r in to t .  Első évben nem voltak helyi adók. 1993-1994 közö t t  a részvényeladások  
növel ték  a bevéte leket .  A köve tkező  ciklustól  emelkede t t  igazán a bevétel i  oldal, 
1994. és 1995. kö zö t t  már 600 millió for int  különbség  van. Az 1997-98-as  
időszak  azért  volt  olyan kiemelkedő,  mert  a japán  hitel a kö l t ségve tésünkön  
átment .  A 2000. év első félévében eddig a bevéte lünk  1 .587.000.265 forint  volt.  
A m egugrás t  az OEP tám oga tások ,  a japán  hitel,  az in tézmények gazdá lkodásából  
tö r t én ő  bevéte lek ,  és az adók emelkedése  okozta .  A pályázatokból elnyert  pénzek 
és a cé l t ám oga tá sok  is ezt  az oldalt  e rős í te t ték .  Nyílván ezzel szembe kell állítani 
a kiadási  oldalt ,  hogy t isz ta  képet  lássunk. 1991-től  1994-ig 479 millió forinttól  
ju ta t tu n k  el a 900 millióig, és 1997-1999.  közö t t ,  amikor  a japán  hitel 
k ö z re já t szo t t ,  k iemelkedő kiadásaink voltak.  A 2000. első fé lévének kiadása:  
1 .149.000 .65  forint .

S ta t isz t iká t  kész í te t tem  az arányokat  tekin tve .  A központi  és az intézményi 
k iadások  a kö l t ségve té sünk  80 %-át,  vagy a fö lö t t i  é r téket te sz  ki. A fennmaradó
10 % marad arra ,  hogy beruházásoka t ,  fe lú jí tá sokat végezzünk  el. Az én 
megíté lésem szerin t  ezt  az arány lehetne jav ítan i a beruházások ,  i lletve a 
fe lú jí tá sok  javára .

Néhány  fon tos  adat ,  amit szükségesnek  ta r to k  elmondani:
Az eltel t  10 év alatt  6.400 millió fo r in to t  kö l tö t tünk  el környezetvédelm i 

be ruházásra ,  2 .160  millió fo r in to t  egyéb beruházásra .  Ez összesen  8.500 millió 
forint .  így,  numer ikusán  nézve nagyon szép ez a szám. A fe lú j í tásokra  a 10 év 
alat t  211 .165  eF t -o t  kö l tö t tünk .  Egy-ké t  fontosabb be ruházás t  szere tnék  
kiemelni,  a te l je sség  igénye nélkül: kó rház - rekons t rukc ió ;  inotai  orvosi  rendelő,  
Fa luház  bővítése ;  Pé t fü rdőn  a hivatali k i rende l tség  lé trehozása,  szennyvíz te lep
bővítés ,  o rvos i  rendelő  lé trehozása.  Ö rvendetes  számomra  a lakásépítő  
p rogram ból  e lkö l tö t t  122 millió for int  a F ia ta lok  Háza  lé t rehozására ,  melyből 29 
millió erre  az évre  á thúzódo t t ,  amivel még adósok  vagyunk. Ú tép í tés re  50 millió 
forint .  Egészségügy i  e llá tásra  az Önkorm ányza t  129.717 eF t -o t  ki fize te tt  
e szk ö zb esze rzé s re  és fe jlesztésre.

Az e lhangzo t t  számokhoz  kívánkozik  az az észrevétel ,  hogy ha azt  szere tnénk 
elérni , hogy a cé lk i tűzésnek  megfelelően a közpon t i  kö l tségvetés  kiadási  arányát 
a be ruházások ,  fe lú jí tások felé szere tnénk javí tani,  akkor kézenfekvő,  hogy a 
g azdá lkodásunkban  olyan koncepc ió t  kell bevezetnünk, amely egyrész t  a 
bevéte lek  n övekedésé t  irányozza  elő, másrész t  a köl tségek  csökken tésé t .



Azt va lamennyien tudjuk, hogy ha egy gazdálkodási  egységben a bevéte leket  
nem tud juk  növelni olyan mértékben  amilyenben szere tnénk, akkor  a ha tékonyság  
növelése  é rdekében a kö l tségeke t  kell csökkenteni.  Valamennyien,  a b izo tt ság  
tagjai  ezt  érezzük.

Az e lőzőekben  emlí te ttek  alapján, tehát ,  hogy valamennyi b izo t tsági  ülés 
anyagát megtá rgyal juk,  ebben benne van az, hogy a másik b izo t t s ágok  által 
m egfoga lm azo t t  igényekhez  mindig p róbá lunk a dolgok mögé nézve - p r io r i tás t  
adni egy-két olyan dolognak,  ami fe ltét len szükséges  a városban.  Szere tnék  utalni 
a Po lgá rm es te r  úr beszámolójára ,  miszer in t  nekünk nemcsak felújí tani,  hanem 
megőrizni kell az é r tékeinke t.  Nagyon nagy fe le lősséget érzünk abban valamennyi 
b izo t t ság  részérő l,  hogy a város  fejlődési  irányát  olyan tendenc iáknak  vessük  alá, 
ami a v á ros lakó t  egyben nevelésre  készteti .

Nagy  ö röm öm re  szolgált ,  amikor tavaly és tavalyelő tt  m egszavaz tuk  a 10 millió 
fo r in to t  a Petőfi  Színház működésére .  Ez a 10 millió for int  a városunk  javára  
fo rd í tódo t t ,  az anyagi é r tékeken  kívül a szellemi ér tékekben . Beruházni kell az 
ok ta tásba ,  a sportba ,  ami a f ia ta lságunk g ondo lkodásszem lé le té t  vá l toz ta t j a  meg. 
B efek te té seke t  kell eszközölnünk.

A városban  két ipari park  működik.  M eggyőződésem ,  hogy az ipari pa rkokba  
nekünk be kell befek te tnünk ,  azért ,  hogy a jövőben  olyan vá l la la tunkat 
tudhassunk  a városban , akik a bevéte le inke t  növelik.  Nem lehet az adóbevé te leke t  
végle tek ig  növelni.  Kérem valamennyi képv ise lő tá rsam at ,  és az Önkormányzat  
minden do lgozó já t ,  hogy ezügyben próbáljon  meg összhangban dolgozni.

A Gazdaság i  és Pénzügyi B izo t tság  az elmúlt  10 év alatt ,  és ezek után is, - nem 
direkt m ódon,  és nem is szándékunk beava tkozn i  a város  gazdá lkodásába ,  de - 
minden lépésné l o tt  lesz,  a revizori  irodával összhangban.  Az e lőkész í tésében  is 
sze re tnénk  kivenni a részünket ,  valamennyi anyag, ami a te s tü le t  elé kerül,  ezt 
tükrözi.

K öszönöm  a beszám olóhoz  nyújto tt  seg í tésége t  Fürjes Lászlónénak , aki az 
ada toka t  rende lkezésem re  bocsá to t ta ,  és va lamennyi közrem űködőnek .

K öszönöm ,  hogy meghal lgattak ,  mindenkinek további  jó  ünneplés t  kívánok!

S a j t o s  János:
Tisz te lt  P o lg á rm es te r  Úr!

Tisz te lt  K épv ise lő- tes tü le t !  Hölgyeim és Uraim!

Tisz te le t te l  köszön tőm  Önöket  ünnepi képvise lő- tes tü le t i  ülésünkön!

A rendsze rvá l tá s t  köve tő  első önkormányzat i  vá lasz tások  után szinte elsőként ,  
1990. n ovem ber  26-án  m egalko t ta  a Képvise lő - tes tü le t  a városrész i  
ö nkorm ányza tok ró l  szóló rendeleté t .
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E lehe tősége t  k ihaszná lva a város tö r téne t i leg  kia lakult  t e lepü lés -sze rkeze te ,  a 
te lepü lés részek  elté rő  hagyományai,  valamint ezek sa já tosan  kü lö nböző  városképi 
arcu la ta  és mindenekelő t t  a lakosság önkormányza t i  é rdekei t  szolgáló 
önsze rveződő  képesség  erősítése  céljából az inotai vá rosrészben  (az  Ino ta  falusi 
és a Készenlét i  lakóte lepi té rsége t  magába  fogla ló i l le tékességgel)  1991. február 
ó ta  Inota i  V árosrész  Önkormányzata  elnevezéssel  te lepülésrész i  önkormányzat  
m űködik  Várpalotán.

A részönkorm ányza t  tagjai  a te lepülésrészen  lakó képvise lőkből  és más 
vá lasz tópo lgá rokbó l  állnak.  Az első ciklusban hét fővel m űk ö d ö t t  a 
részönkorm ányza t ,  melynek működésére ,  jo ga i ra  és kö te lessége i re  az állandó 
b izo t t s ág o k ra  v o na tkozó  rende lkezéseke t kell alkalmazni.

Az első r é szönkorm ányza t  elnöke dr. Nagy T ibor  képviselő  volt ,  aki 1992-ben 
lemondot t .  Ezt köv e tő en  Papp Gyula lá t ta  el az elnöki fe ladatoka t ,  tagjai  dr. 
Bakonyi Csilla, majd az 1992-es időközi vá lasz tásoka t  köve tően  személyem, mint 
képvise lők  voltunk. A nem képviselői  tagok: Eszes  Zoltán ,  Pe t rőcz  Géza a 
fa luból,  H orvá th  J ó z s e f  és Sénik László pedig  a lakóte leprő l.

A második  cik lusban  10 főből állt a részönkorm ányza t ,  elnöke dr. Bakonyi 
Csil la, ale lnöke én voltam, képviselő tagjai: Völgyi Árpád és 1995. decemberétő l  
Eszes  Zol tán .  A lakó te lepe t  Bar tos  Is tván és H orvá th  József,  a falut  Bujdosó 
Is tván ,  Németh  Lajosné,  Papp Gyula és P e t rőcz  Géza  képviselte .

Je len leg  két képvise lő  tagja  van a részönkorm ányza tnak ,  az a le lnök Völgyi 
Árpád, az elnöki t i sz tségben  személyem. Bujdosó  István, Kiss Julianna,  Papp 
R óber t  és Vajda Gyula  a faluban élő, Csiszár  József,  H orvá th  József,  dr. Bakonyi 
Csil la és H o ldos iné  V arga  Zsuzsanna a lakóte lepi  nem képvise lő  tagok ,  összesen
11 fő.

A b iz o t t s ág o k h o z  hasonlóan  fe ladatunk nagy részé t  az e lőkészítő ,  e l lenőrző és 
vé leményt  nyilvánító  tevékenység  teszi  ki. így  valamennyi v á ro s ré sz t  érintő 
képvise lő - tes tü le t i  dön tés  a város rész re  k i te r jedő  te rü le tsze rvezés i  in tézkedés  
e lőkész í té sében  rész t  veszünk.

Je len tős  jo g o s í tv án y a  a ré szönkorm ányza tnak  az egyetértés i  j o g  gyakorlása .  
Valamennyi  te lepü lés részen  lévő ingatlan é r tékes í téséhez ,  vá l la lkozásba  adásához 
a mi eg ye té r té sünk  szükséges .  Ennek hiányában a K épv ise lő - tes tü le t  nem hozhat 
döntés t .

U gyancsak  egye té r té sünk  szükséges  a már e l fogadot t  kö l tségvetés  
t e lepü lés ré sz t  érintő e lő irányzata inak m egvá l toz ta tá sához ,  megál lapodás  alapján a 
k ö z te rü le t  haszná la tba  adásához,  a te lepü lés részen  működő önkormányzati  
in tézmények á tsze rvezéséhez  és m egszünte téséhez .

Az éves kö l t ségve té s  e lfogadását köve tően  tö r tén ik  a vá rosüzem el te tés i  és 
m űköd te té s i  kö l t ségek  fe losztása  Várpa lo ta  és Inota  vá rosrész  közö t t .  Az 
e l fogado t t  fe losz tás  alapján a ré szönkorm ányza t  havonta  m egha tá rozza  az 
e lvégzendő  fe lada toka t .  A munkák e lvégzését  e l lenőrizzük és csak megfelelő 
te l jes ítés  ese tén  igazol juk  a számlákat.
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A po lgá rm es te r  a vá rosrész i  önkormányzat  i l le tékességi te rü le té t  érintő 
vá rosüzemel te tés i  és működte tés i  fe ladatok ese tében kö te leze t t ségvá l la lás t  csak a 
városrész i  önkormányzó te s tü le t  egyeté r tése  ese tén te ljesíthet .  E 
jogos í tványunkkal  a fe ladatra  kapot t  pénz hatékonyabb, á l ta lunk e l lenőrzöt t  
fe lhasználásá t  kívánjuk elősegíteni.

Tes tü le tünk  javas la to t  te sz  minden évben a kö l t ségve tésben  tám oga tás ra  
e lkü lön í te t t  kere t  fe losztására ,  f igyelve a város részünkben  m űködő  szerveze tek  
érdekei t .

Ino ta  vá ros rész  je len tős  á ta lakuláson ment át a ré szönkorm ányza t  tíz éve alatt.  
1993-ban új orvosi  rende lő t  kapo t t  a városrész ,  mely az orvosi  lakást  is magába 
foglalja.  Elmúlt  ü lésünkön dön tö t tü n k  a Készenléti  lakó te lepen  a kohós 
munkásszálló  megvásár lásáró l ,  mely reményeink  szerint  á tép í tése  után a telep 
háziorvosi  elhelyezésének  színvonalá t  fogja emelni.

A Készenléti  lakóte lep  egy emlékművel  és egy gyönyörű  kápolnával 
g a zd a g o d o t t  1995-96-ban . 1996-ban Ino tán  is el indultak a japán  hitelből 
megvalósuló  közm űberuházások  (földgáz,  szennyvíz-csa torna) ,  a te lefonvonal  
k iépítése  m eg tö r tén t ,  az önkormányzat  lehetőségeihez  mérten az utak 
he lyreáll í tása  megvalósu lt .  Ezen be ruházásoka t  tö rténelmi j e len tőségűnek  és nagy 
lép tékű  fe j lődésnek  ta r tom  életünkben. M ég ebben az évben v isszakap tuk  a 
Kul tú rházunka t ,  ami korábban  bol tként  és vendéglá tó  egységként  m űködöt t .  A 
Faluház  b i r tokbavé te lé t  köve tően  élénk kulturális  élet  k ezd ő d ö t t  Inotán.  
Lehe tővé  vált  helyi k lubok működése ,  civil szerveződések  lé t re jö t te .

A Fa luházban  Nyugdíjas  Klub, Méhész  Klub, Női to rn a  és Dalkör  működik,  
melyek tevékenyen  k öz rem űködnek  a helyi és a központi  rendezvényeken  is.

A város rész i  önkorm ányza t  évente  megszervezi  a márc ius  15-ei és augusz tus  
20-ai  ünnepsége t ,  farsangi és szüreti  bált  ta r t ,  megemlékez ik  az Idősek  Napjáról,  
va lamint műsorra l  és némi ajándékkal kedveskedik  a Mikulás napi és 
K a rác so n y k o r  a szere te t  ünnepén.

A civil sze rveze tekke l  és a lakossággal kapcso la tunk  jó ,  melyre bizonyíték,  
hogy minden évben környeze tünk  szépítésére ,  t i s z tán ta r tá sá ra  közös  munkát 
sze rvezünk  (fűnyírás,  szemétgyűjtés ,  vá rosszél i  kon ténerek  takar í tása) .

K ülönösen  nagy össze fogás t  igényelt  a Faluház m ögöt t i  rak tá r  és széntá ro ló  
lebontása ,  a felgyülemle tt  szemét elszál l í tása ,  az épület  lábaza tának  vakolása ,  
j á rd ak ész í té s  és a te rü le t  parkos í tása .

A múlt  évben és az idén is részt  ve t tünk  a 3 szombat e lnevezésű rendezvényen,  
a lakosság  és a k lubok segít ségével fákat ü lte t tünk .

A ré szönkorm ányza t  a tevékenységérő l  rendszeresen  tá jékoz ta t ja  az é rdeklődő 
lakosságo t  a Faluházban, i lletve az 5-ös iskolában m egrendeze t t  lakossági  
fórumon.  A tíz évi m űködésünk  alatt  122 alkalommal ü léseztünk, tagjaink 
le lkesedésé t  és tenn iakarásá t  is je l lemzi,  hogy egy ese tben sem kellet t  
h a tá ro za tk ép te len ség  miatt  ü lé sünket újra összehívni.
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Valamennyi régi és jelenlegi részönkorm ányzat i  tagnak a munkáját  
megköszönöm.

Köszönöm szépen.

Dr.  S z a b ó  G y u la :
Tisz te lt  ünnepi képvise lő- tes tü le t i  ülés!

Kedves  vendégeink!

Várpalo ta  Város  ön k o rm án y za t i  K épv ise lő - tes tü le te  megalakulása  ó ta  nagy 
hangsúlyt helyez az egészségügyi és szociá lis  in tézmények m űköd te tésé re ,  
valamint  a szociális  t ám oga tások  b iz tos í tására .  Ezért  1990-től  kezdődően  
lé t rehozta  az Egészségügyi  és Szociális  B izo t t ság o t ,  majd az 1994-es  vá lasz tások  
után, 1995. j a n u á r  1-jétől az Egészségügyi,  Szociális  és Lakásügyi B izo t tságo t .  
Az első Egészségügyi  és Szociális  B izo t t ság  elnöke dr. Bakony  Csil la volt,  az 
Egészségügyi,  Szociál is  és Lakásügyi B izo t t ságo t  Lengyel  Csaba 
képvise lő tá rsunk  vezette .  A lakásügyi fe lada tok  je llegének és mennyiségének 
megvál tozása  miatt  már nem volt indokolt ,  hogy külön Lakásügyi Bizo t tság  
működjön. Az 1993-ban e l fogadot t  lakás törvény  más je llegű  fe lada toka t  írt elő a 
lakásellá tással  kapcso la tban  az önkorm ányzatok  részére  mint azt  megelőzően.

A B izo t t ság  a ré szé re  b iz tos í to t t  ha táskörében  közrem űködik
- a te lepülés  egészségügyi  ellátásával,  az egészségnevelésse l ,
- a személyes  go n d o sk o d ás t  b iz tosító  szociá lis  gondoskodássa l ,
- a pénzbeli  és te rmésze tben i  szociális  e l lá tások  biz tosításával ,
- a mentá lhygiénés  ellátással ,
- a m unkanélkül iség  kezelésével,
- a lakásgazdá lkodássa l ,  lakáse llá tással ,  lakás tám oga tássa l  kapcso la to s  ö n k o r 

mányzati  fe lada tok  el lá tásával.  Ennek kere tében  a lakás igénylések tá rsadalmi  
e lb írá lásában közrem űköd ik ,  előkészít i  d ö n té s re  a lakás bérbeadási  névjegyzéket,  
véleményezi  az egyedi lakáskére lmek e lb írá lásá t  polgármesteri  fe lkérésre ,  és a 
lakásügyi panaszok ,  közérdekű  be je len tések  és javas la tok  ügyében hozandó 
döntéseke t .

Elbírálja a fiatal  házsok  első lakáshoz  ju tá sának  tám o g a tásá ra  beérkeze t t  
pá lyáza tokat ,  j a v as la to t  tesz  a képvise lő - tes tü le tnek  a támoga tás  összegére .

Önálló döntés i  jo g o su l t s ág a  a b izo t t ságnak ,  hogy
- jóváhagy ja  az önkorm ányzat  által f e nn ta r to t t  Városi  Népjó lé t i  Gondozás i  

K özpon t  és a Városi  K órház-Rende lő in téze t  és a Családsegítő  és Gyermekjólét i  
Szolgála t  szerveze t i  és működési  szabályzatá t ,

- jóváhagy ja  az önkormányzat  által a lap í to t t  személyes g o n d o sk o d ás t  nyújtó 
szociális  in tézmények  házirendjét ,  szakmai programjá t

- m eg h a tá ro zza  a személyes g o n d o sk o d ás t  nyújtó szociális  in tézményben 
e l lá to t tak  é rdekvéde lm ét  szolgáló fórum m űködésének  részletes  szabályait .

A b izo t t ság  saját  tagjai  közül 1-1 főt je lö l  az érdekvédelmi fórum munkájában 
való részvé te l re .
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A Bizo t tság  önálló ha táskörébe  ta r toz ik  még, hogy a po lgá rm es te r  javas la ta  
alapján a város  in tézményeinek működéséhez  nélkülözhete t len  szakembereke t  
lakáshoz  ju t ta s sa  és a Fiatal Házasok  Ot thonában  tö r t énő  elhelyezéssel  
kapcso la tos  bérlőkije lölési  fe ladatoka t  ellássa.

A Bizo t tság  minden esetben szakmai szem pontok  alapján véleményezi  a 
K épv ise lő - tes tü le t  elé kerülő  egészségüggyel ,  szociális  e l lá tásokkal,  lakásokkal 
kapcso la tos  e lő te r jesz téseke t .  E munkája  során alapos mérlegelés  alapján dönt 
arról ,  hogy az e lő te r jesz tésben  fogla ltakat javaso l ja -e  e l fogadásra  a képviselő- 
te s tü le tnek .

A b izo t tság  munkája  során a Po lgárm es te r i  Hivatal  Ügyfé lszolgála ti  Irodájáva l 
és Humán Közszo lgá la t i  Irodájáva l ta r t  rendszeres  és szoros  kapcso la to t .  Az 
Ügyfé lszolgála ti  I roda  a szociális  és lakásügyekben j á r  el, a Humán I roda  pedig 
az in tézmények működéséve l kapcso la tos  önkormányzat i  f e lada toka t  intézi, 
i l letve seg í t séget  nyújt  az in tézmények szervezeti  működéséhez.

A Bizo t t ság  az 1991-1994-ig te r jedő  időszak alatt  összesen 42 ha tá roza to t  
hozo t t .  Az 1995-től  2000. szep tember  30-ig hozot t  h a tá roza tok  száma: 340, 
lényegesen m egszaparodo t t .

Várpa lo ta  V áros  K épv ise lő - tes tü le te  a B izo t t ság  javas la ta i t ,  véleményét 
elfogadja ,  hiszen a b izo t t ság  11 tag ja  közül 6 orvos ,  akik a laposan  ismerik a 
várpa lo ta i  egészségügy  helyzetét ,  fe ladatá t ,  m egoldandó gondja it .

1992-től ,  a ház iorvosi  rendszer  beveze tésé tő l  el indult  az egészségügyben  a 
pr ivatizációs  fo lyamat.  Kezdetben  az a lapellá tásban, majd o rszágosan  is az elsők 
k ö z ö t t  a szake llá tásban .  12 fe lnőtt  házio rvos,  6 szakorvos ,  valamint a 
labora tó r ium  pr iva t izác ió já ra  t e t t  javas la to t  a b izo t tság ,  és d ö n tö t t  a képviselő- 
te s tü le t .  Eközben  új háziorvosi  k ö rze tek e t  a lak í to tt  ki, fogorvos i  és 
gyermekorvos i  k ö rze te t  szün te te t t  meg a b izo t tság ,  i l letve a tes tü le t .  A 
pr iva t izác iós  dön tésekné l  igyekezett  a b izo t t ság  a különböző é rdekek  egyez te tése  
után,  a sz ínvonalasabb be tege l lá tás t  remélve dönteni.

Az önkorm ányza t i  tu la jdonú rende lők  é r tékes í tésé rő l  ma már e lmondható ,  hogy 
jó  döntés  volt .  Az egészségügyi vá l la lkozások  által vállalt  fe lú jí tá soknak 
köszönhe tően  kultúrá lt ,  igényesen k ia lak í to t t  rende lőkben  látják el a be tegeket .

A b izo t t s ág  munkájának  is köszönhe tő ,  hogy az elmúlt 10 év ala t t  a szociális  
in tézm ényrendsze r  jó l  működö t t ,  az egészségügyben tapasz ta lha tó  gondok  - 
melyek nem speciális  várpalo ta i  problémák - m egoldására  is minden alkalommal 
volt  megoldás.

A Városi  K órház  e lsősorban önkormányzat i  segítséggel a vidéki k iskórházak  
közül az egyik legjobban felszerel t  mind korszerű  műszerekkel való e llá to tt ság ,  
mind be rendezés  tekin te tében. A működésse l  kapcso la tos  problémák 
k ö v e tkez tében  lé te re jö t t  hiány m egszün te té sé re  a K épvise lő- tes tü le t  megte t te  a 
szükséges  in tézkedéseke t ,  remélhetően  ezek eredményei már a közeljövőben 
je len tkezn i  fognak.
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A pénzbeli  és te rmésze tben  nyújto tt  szociális  e l lá tásokró l e lmondható ,  hogy az 
elmúlt  10 év során egyetlen alkalommal sem fordul t  elő, hogy azér t  ne tudtuk 
volna  a jogos  segélyigényt kielégíteni,  mert  nem állt rende lkezésre  költ ségvetés i  
kere t .  A Képvise lő - tes tü le t  ezen a te rü le ten  jó  szociális  é rzékenységről tesz 
tanúb izonyságo t ,  hiszen ismeri a rászoru lók  gondjait .  1997-ben a segélyezésről  
szóló  önkormányzati  rende le te t  át ke lle tt  dolgozni ,  meglehetősen  szigorú 
szabá lyok szüle ttek,  de ta lán így e lér tük,  hogy valóban csak a legrászorul tabbak 
ju s sanak  segélyhez,  és egyetlen po lgár  se tek in thesse  a segélyezést  megélhetés i  
fo r rásnak ,  a segély valóban csak kiegészítés  legyen.

Ezen g o n do la toka t  ta r to t tam  legfontosabbnak elmondani.  További jó  munkát 
kívánok!

L e s z k o v s z k i  Tibor:
Hölgyeim, Uraim!
K öszönöm  képvise lő tá rsa imnak saját te rü le tükrő l  ado t t  rövid összefogla ló t .
E nged jék  meg, hogy két levelet ismertessek:

"Várpalota város Polgármesterének
Leszkovszki Tibor Úrnak

Tisztelt Polgármester Úr!
Köszönöm megtisztelő meghívását Várpalota Város Önkormányzata 

megalakulásának 10. évfordulója alkalmából. Örömmel és hálás szívvel gondolok  
vissza a megalakulás feszültségekkel is terhes, de nagyszerű pillanataira, majd  
ezt követően a Képviselő-testület tagjaival, a hivatal alkalmazottaival, és Önnel 
végzett közös munkánkra.

Ebből az alkalomból tisztelettel és nagyra becsüléssel köszöntőm a Képviselő- 
testület akkori és azóta megválasztott tagjait, a Hivatal mindenkori munkatársait 
és Önt, Polgármester úr! Munkájukhoz kitartást, egymás iránti türelmet, jó  
egészséget kívánok! Kívánom, hogy választóik megbecsülésével övezve 
intézhessék a mindannyiunk által szeretett város Várpalota és Inota 
lakosságának ügyeit.

Tisztelettel: Patonai József"

Nem személyeskedő je lleggel ,  de szere tnék  fogla lkozni egy olyan volt 
képv ise lő tá rsunkkal ,  aki helyet t  beszéljenek a saját sorai:

"Tisztelt Polgármester úr!

Elöljáróban engedje meg a fe le t t i  örömöm kifejezését, hogy a megelőző  
önkormányzati ciklusban együtt dolgozhattunk Várpalota város új fejlődési  
pályára állításán. M indig szívesen emlékszem ezekre az évekre, melyek során 
nem csupán széleskörű tapasztalatokkal gazdagodtam a településműködtetés és 
vezetés terén, hanem az az elhatározás is megszilárdult bennem, hogy e 
tárgykörben felső fokú  tanulmányokat fo ly tassak és szakirányú végzettséget 
szerezzek.



17

M ivel ennek megvalósításában a város intézményei, hivatalai, kiváltképp a 
Polgármesteri Hivatal igen nagy segítséget nyújtottak. Nemcsak az volt 
számomra természetes, hogy a diplomamunkámat Várpalota városról írom, 
hanem az is, hogy sikeres megvédése után annak egy külön kötött példányát az 
ö n  kezeihez küldve köszönetem je léü l  városomnak felajánljam. Szívből remélem, 
hogy természetszerűleg gyorsan avuló adattartama ellenére s talán sajátságos 
ezért némiképp újszerű megközelítéseivel a város működtetéséhez, fejlesztéséhez  
segítséget nyújthat a szakembernek és politikusnak egyaránt, és ezentúl a város 
iránt csupán érdeklődők is haszonnal forgathatják.

ön nek  és a város Képviselő-testületének sikeres munkát kívánva
Tisztelettel: Falussy Sándor "

Ez a munka van e lő ttem és úgy gondol tam,  hogy a befe jező összegző rész a 
legaktuáli sabb  ennek a mai össze jövete lünknek  a zárásához.  Néhány példányt 
majd a könyvtá rban  elhelyezünk a d ip lomamunkából.  Akit a város  elmúlt  10-20 
éve érdekel ,  az ebből az anyagból  je len tős  forráshite les  dokum entác ió t  nyer és 
információ t.  Kevés  az olyan hely történeti  ku ta tó ,  aki a napjainkkal  fogla lkoz ik ,  
ajánlom figyelmükbe!

1993-ban ju to t tu n k  el odáig,  hogy a nagyipar  széthul lásáva l a legnagyobb 
mélyponton  voltunk, 20-22  % munkanélkül ivel .  Bányászokkal  kész í te t t  r ipor t  
kapcsán  bekapcso l tak  élő adásba,  - amire Fa lussy  úr is h ivatkazik  - a Kossuth  
rádió  szombat délelő tt i  adásában, és azt  kérdezték: 2000-ben  lesz-e még 
V árp a lo ta  a té rképen .

"A város első embere dacos  -  bizakodóan jelentette  ki: Nemcsak hogy lesz , 
hanem addigra egy fe j lőd ő  települést találnak itt.

Nos  -  a gazdaság általános javulása  mellett a város óriási anyagi 
áldozatvállalása, vagyona jórészének értékesítése árán, a japán  kölcsönnel (s a 
hozzá nélkülözhetetlenül szükséges állami támogatással) megvalósult 
nagyszabású infrastukturális beruházás lebonyolítása után, ha a korábbi válság 
nyomait viselve, s még számos megoldásra váró problémát görgetve is, de: 
Várpalota rajta van a térképen!

Már nem bányászváros, nem egy a legszennyezettebb tucatból, s nem is számít 
válságövezetnek, ám hogy miként jellem ezhető  ma, s milyen lesz a holnapja, 
hogyan illeszkedik majd a regionális - konitnentális munkamegosztásba az új 
évezred (előbb-utóbb uniós) Magyarországán, erről különféle vélekedések  
forognak  a város polgárai között, s a helyi politikai tényezők is eltérően ítélik 
meg a helyzetet és lehetőségeket.

Az 1994-es, de még a 98-as önkormányzati kampányban is negatív jelszóként  
hangoztatták némelyek: Várpalota "alvóváros "  lesz. Ezt a víziót két okból is 
fe les leges riogatásnak ítélem. Egyrészt, mert ényszerüen nem igaz, hiszen a 
városban továbbra is je len tős helyi foglalkoztatók működnek, s a munkaképes 
lakosság döntő része ma is helyben talál megélhetést, a település nem 
funkcióhiányos.

Másrészt, mert világunk nemcsak felgyorsult, hanem megváltozott, s ma már 
mást kell tartanunk a helyről, ahol élünk  -  a távolságot térben és időben megélő 
ember számára a fogalom minőségileg mást, tartalmilag bővebbet jelent, mint 
akár néhány évtizede.


